
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 2010. szeptember 17. napján 
megtartott nyilvános ülésérıl 
 
Jelen vannak: Ördög Jakab polgármester, Koncz József alpolgármester, Aranyosi Imre, Dr. 
Béres Imre Sándor, Dobóné Koncz Judit, Fekete Tamás, Holló József, Kampel Lászlóné, Kiss 
Lajos képviselık. Tanácskozási joggal meghívott vendégek: Tóth Imréné dr. jegyzı, Koncz 
Mártonné aljegyzı, Juhászné Sánta Zsuzsanna pénzügyi csoportvezetı, Galambos Lajosné 
óvodavezetı, Baranyiné Rácz Andrea CKÖ elnök, Bay Judit ügyvezetı, valamint Nyeste 
Józsefné nem képviselı bizottsági tag. 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı érkezése késıbb várható. 
Távol maradtak: Aranyosiné Molnár Zsuzsanna, Simon Józsefné, Nagy Gábor és Sárosi Tibor 
nem képviselı bizottsági tagok. 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Ördög Jakab polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Aranyosi Imre és Kiss Lajos képviselıket.  
Ördög Jakab polgármester az ülés napirendjét szóban ismerteti, melyet a képviselı-testület 
tagjai 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadott. 
 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı: 
1./ Tájékoztató az önkormányzat 2010. I. félévi gazdálkodásáról, javaslat  Ördög Jakab 
a költségvetési rendelet szükség szerinti módosítására.    polgármester 
 
2./ Javaslat Szentistván nagyközség Önkormányzata 2006-2010. évre szóló Ördög Jakab 
gazdasági programjának értékelésérıl.      polgármester 
 
3./ Javaslat Szentistván Nagyközség Önkormányzati helyi iparőzési         Tóth Imréné dr 
adóról szóló 8/2010. (V.31.) rendeletének módosítására.    jegyzı 
 
4./ Javaslat Bursa Hungarica ösztöndíj pályázat 2011. évi fordulójához   Ördög Jakab 
csatlakozásra, a pályázat kiírása.       polgármester 
 
5./ Javaslat az iskola és óvoda mőködésével kapcsolatos fenntartói döntések     Tóth Imréné dr 
meghozatalára.         jegyzı 
 
6./ Indítványok, javaslatok 
 - Javaslat pályázat készítık díjazására. 
 
Zárt ülésen: 
1./ Elsı lakáshoz jutók kérelmének elbírálása.     Ördög Jakab 
           polgármester 
 
 



 2 

 
II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 

 
1./ Tárgy:  Tájékoztató az önkormányzat 2010. I. félévi gazdálkodásáról, javaslat a 
költségvetési rendelt szükség szerinti módosítására. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
 
 Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésében elıadja, hogy a közvilágítás 
korszerősítéssel kapcsolatos pályázat támogatási szerzıdésének aláírására a keddi napon sor 
került. Megkezdıdhet a kivitelezés. A másik fontos dolog, hogy aláírásra került a szennyvíz-
beruházás hitelszerzıdésének kiegészítése, ezáltal a banknál elhelyezett 4 millió forint 
óvadéki összeg a héten az önkormányzat számlájára került. Felkéri Dobóné Koncz Judit 
pénzügyi bizottság elnökét, hogy a napirenddel kapcsolatban ismertesse a bizottság 
állásfoglalását. 
 
Dobóné Koncz Judit pénzügyi bizottság elnöke tájékoztatja a jelenlévıket, hogy módosítás 
nélkül, egyhangúlag elfogadásra javasolják az önkormányzat 2010. I. félévi gazdálkodását és 
a költségvetési rendelet szükség szerinti módosítását. 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy az elıterjesztéshez csatolásra került az a jelentés, 
amit az államháztartási törvény kötelezettségként írt elı a vagyoni és pénzügyi helyzetrıl. 
 
Kiss Lajos képviselı kérdése az, hogy a társult önkormányzatok az elmaradásaikat mikor 
utalják, van-e erre ígéret. Érdeklıdik, hogy a 6/3-as támogatással kapcsolatban mikorra 
várható döntés. 
 
Ördög Jakab polgármester bízik benne, hogy a társult önkormányzatok az év végéig rendezik 
a tartozásaikat, hiszen nagyon számítanak a 6/3-as támogatásra. A mi részünkrıl csak ezután 
következik a 6/3-as támogatás igénylése.  
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
A képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta soron 
következı rendeletét: 
  

Szentistván Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
9/2010. (IX.20.) önkormányzati rendelete 

 
a 2010. évi költségvetésrıl szóló 3/2010.(III.1.)számú önkormányzati rendeletének 

módosítására 
 

A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 

A képviselı-testület az önkormányzat 2010. I. félévi gazdálkodásáról szóló tájékoztatót 
és a jelentést az önkormányzat pénzügyi és vagyoni helyzetérıl egyhangúlag 
tudomásul vette. 
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2./ Tárgy: Javaslat Szentistván nagyközség Önkormányzata 2006-2010. évre szóló gazdasági 
programjának értékelésérıl. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
 Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Ördög Jakab  polgármester felkéri elıször a SZOMIS bizottság, majd a Pénzügyi bizottság 
elnökét, hogy ismertessék a bizottságok állásfoglalását. 
 
Kiss Lajos SZOMIS bizottsági elnök elmondja, hogy a bizottsági ülésen számtalan kérdés és 
javaslat hangzott el a ciklusprogrammal kapcsolatban, melyet az ülésen készült jegyzıkönyv 
részletez. A bizottság állásfoglalása, hogy ezekkel a javaslatokkal és kiegészítésekkel együtt 5 
igen szavazat és 1 tartózkodás mellett a képviselı-testületnek elfogadásra javasolja. 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a négy év munkáját reprezentáló „kisfüzet” kiadásának 
kérdését is megvitatták. A bizottság javaslata az, hogy nem nyomdai úton, hanem helyileg, 
takarékos formában kerüljön kiadásra 4 igen szavazat és 2 tartózkodás mellett. 
 
Dobóné Koncz Judit pénzügyi bizottság elnöke elıadja, hogy a ciklusprogramot értékelı 
kisfüzet kiadását a bizottság 4 igen és 2 nem szavazattal támogatja. Érdeklıdik, mennyi a 
költségvonzata a kiadványnak. A 2006-2010. évre szóló gazdasági programot 6 igen 
egybehangzó szavazattal javasolja a képviselı-testületnek elfogadásra. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı szeretné látni a bentlakásos idısek otthonának valamint a 20 
millió forintos buszmegállók terveit. 
 
Ördög Jakab polgármester ismételten felhívja a figyelmet, hogy a közvilágítás 
korszerősítésének és a két autóbuszmegálló felújításának együttes költsége a 40 millió forint 
és a tervek bármikor megtekinthetık. A kisfüzet költségeirıl abban az esetben tud tárgyalni a 
nyomdával, amennyiben a képviselı-testület meghatározza a darabszámot. 
 
Kampel Lászlóné képviselı nem ért egyet a járdák felújításával kapcsolatban.  Még mindig az 
a véleménye, hogy nem lehet elvárni a lakosságtól a járdaépítést. Nem tartja helyénvalónak a 
pártpolitikáról megfogalmazott gondolatot és kéri, hogy vegyék ki a gazdasági programból. 
Tudomásul kell venni, hogy az emberek egész életét áthatja a politika, ennek ellenére nem 
érzi a kedvezıtlen hatást. A kisfüzettel kapcsolatban az a véleménye, hogy a falu lakossága 
mindig széleskörő tájékoztatást kapott, nincs szükség ilyen jellegő kiadványra. Jónak tartja, 
hogy megemlítésre került a Mővelıdési Házban mőködı könyvbarátok klubja, de hiányolja az 
augusztus 20-i ünnepségrıl szóló gondolatot. 
 
Koncz József képviselı úgy gondolja, hogy különösen a ciklus II. felében történtek lényeges 
beruházások, fejlesztések. Emlékezete szerint a sportkörnek megítélt támogatás 1,5 millió 
forint és a programban 2 millió forint van feltüntetve. Kéri, nézzenek utána. Egyetért Kampel 
Lászlóné képviselı pártpolitikával kapcsolatos gondolatával. Nem biztos abban, hogy a 
közösségi életre a politika volt kedvezıtlen hatással. Tudja, hogy a „kisfüzet” kiadása nem túl 
magas összeg, de egyetért Kampel Lászlóné errıl megalkotott véleményével. 
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Kiss Lajos képviselı véleménye az, hogy ez az elıterjesztés egy munkaanyag és bizottsági 
valamint testületi tagok javaslatainak elmondása után fogja a végleges formáját ölteni. Úgy 
gondolja, hogy ez elmúlt négy év munkájának eredményeire a képviselı-testület büszke lehet. 
Nem lát problémát a „kisfüzet” kiadásával kapcsolatban, hiszen jogosan lehet emlegetni az 
elvégzett munkát. Arról is szót kell ejteni, amire a négy év alatt nem került sor, mert azok 
lesznek a következı évek feladatai. Az akadálymentesítéssel kapcsolatban elfogadja azt a 
felvetést, mely szerint figyelembe kell venni a fontossági sorrendet. Szó van a gazdasági 
programban az iskolai oktatás és nevelésrıl. Mint iskolaigazgató kiemeli a szakmai és 
módszertani munkához kapcsolódó pályázatokat. Az önképzésre, továbbképzésre nagyobb 
gondot fordítanak és kihasználják a pályázatok adta lehetıségeket. Úgy véli, hogy az „út a 
munkához” címő program is fontos része volt ennek az idıszaknak. Intézményvezetıként 
pozitív és negatív dolgokat is tud említeni. Pozitívumnak tartja, hogy vannak olyan emberek, 
akik valóban szeretnének és akarnak is dolgozni, részt vettek például az iskola felújítási 
munkálataiban, ellenkezı esetben azokkal akik rombolták az intézmény dolgozóinak 
munkához való hozzáállását. İk rossz hatással voltak az intézmény állandó dolgozóira. 
 

Megérkezett Turcsányi Béláné képviselı, így 10 fıre nıtt az ülésen jelenlévı 
képviselık száma. 

 
A csapadékvíz elvezetés problémájára a következı idıszakban nagyobb figyelmet kell 
fordítani. Pontos információja nincs, így érdeklıdik, hogy mi lesz az óvodai bérlakás sorsa. A 
program egyik negatívuma, hogy az ifjúsági szervezet kérdésében nem történt elırelépés. Az 
a véleménye, ez a kérdés a jövıben megérdemelne egy önálló bizottsági ülést. Végre keresni 
kellene olyan fiatalokat, akikre lehet támaszkodni és motorjai lennének ennek a szervezetnek. 
Összegzésként elmondja, hogy ki kell emelni azokat a fontos dolgokat, amelyek komoly 
munkával jártak és jó eredményeket hoztak. Bízik benne, hogy az elmaradott feladatokat a 
következı idıszak képviselı-testülete meg tudja valósítani. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı, mint háziorvos a SZOMIS bizottsági ülésen már elmondta 
gondolatait az egészségügyi alapellátásról megfogalmazottakról, melyet ismertet a Pénzügyi 
bizottság tagjaival is. Ellaposodottnak érzi az önkormányzat részérıl az egészségüggyel való 
törıdést. Igaz, mint háziorvosnak neki kell nagyobb figyelmet fordítani erre. Sajnos a 
községben megnövekedett a mozgáskorlátozott betegek száma, ezáltal ez a véleménye, hogy 
az orvosi rendelı akadálymentesítését szükséges elıször megoldani. Úgy érzi az egészségügy 
háttérbe szorult, nem került a programban megemlítésre a háziorvos által elmúlt négy évben 
végzett tíz féle szőrıvizsgálat. Jelen idıszakban részt vett több fórumon is, az államtitkár 
elképzelései szerint a jövıben az önkormányzatoknak nagyobb részt kell vállalniuk az 
egészségügyi alapellátásokban. Úgy tudja, hogy a településen független képviselı-testület 
dolgozik. Egyetért azokkal a képviselıkkel, akik nem tartják helyesnek a pártpolitikáról 
megfogalmazott gondolatot. Igazat ad Kiss Lajos képviselınek, mely szerint nem volt 
sikertörténet az elmúlt négy évben a fiatalokkal való törıdés. Javasolja különbözı fórumokon 
a fiatalokkal való kapcsolattartást, beszélgetést. Sajnos a fiatalok hamar kiégnek, nem fejlıdik 
a személyiségük, „internetmániában” szenvednek, nem látja bennük, hogy mőveltek akarnak 
lenni és ez komoly kihívást jelent majd az elkövetkezendı években. 
 
Aranyosi Imre képviselı már bizottsági ülésen is említette, hogy igaz, az elmúlt 3 évben a 
gyermekétkeztetés térítési díja nem emelkedett, de az önkormányzat étteremét üzemeltetı 
Mg. Zrt részére sem történt bérleti díj emelés. Az iskola igazgatójának tájékoztatójából tudja, 
hogy elkerülhetetlen lesz a közigazgatási területen lakó gyermekek fogadása az 
intézményünkbe. Javasolja, hogy az érintett szülık kapjanak minél szélesebb körő 
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tájékoztatást a helyi iskola által nyújtott kitőnı lehetıségekrıl, ezáltal minél több gyermeknek 
válassza a szülı ezt az általános iskolát tanulmányai folytatásához. Az a véleménye, hogy a 
Szent Király Szövetséget jobban lehetne ápolni, ha nemcsak a képviselık tartanák a 
kapcsolatot, hanem a lakosság is, például üdüléseket kellene szervezni. Hiányolta a 
programból, hogy az egyesületek tevékenységei között nem került leírásra a Karcos Murci 
egyesület amatır gálán való nagy sikerő szereplése. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı a „kisfüzet” kiadásával kapcsolatban elmondja, hogy 
információi szerint a lakosság nem várja ezt a féle tájékoztatást. Az a véleményük, hogy a 
képviselıknek ez volt a feladatuk, melyet el kellett végezni.  
Valóban többet kellett volna a fiatalokkal foglalkozni, de tudomása szerint több 
kezdeményezés történt ezzel kapcsolatban, amely nem vezetett eredményhez. Még nem látja 
ezzel kapcsolatban a jó megoldást. 
 
Ördög Jakab polgármester ígéretet tesz Koncz József képviselınek, hogy utánanéznek a 
sportegyesület részére adott támogatási összegnek. Biztos benne, hogy a képviselık 
félreértették a pártpolitikáról megfogalmazott gondolatot. Véleménye az, hogy ami 
országosan jelentkezik, az ide is legyőrőzik az emberek közé. Amennyiben a képviselık 
egyetértenek és zavarónak tartják, javasolja kihagyni a program értékelésébıl. Elmondja, 
hogy még minden ciklus végén megjelent egy tájékoztató jellegő füzet a négy éves munkáról. 
Ami ebben megfogalmazódik, az reális tájékoztatást ad a lakosság részére. A testület 
tagjainak véleményét figyelembe véve javasolja, hogy kevés példányszámban, a Mővelıdési 
Házban legyen elhelyezve az érdeklıdık részére. Egyetért Kiss Lajos képviselı 
gondolataival. Legfontosabb feladatnak a jövıre nézve maga is a közbiztonság javítását és a 
csapadékvíz elvezetésének probléma megoldását látja. Rendelkezésre áll kistérségi szinten a 
csapadékvíz elvezetés terve, de sajnos az elmúlt idıszakban nem került pályázat kiírásra. 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a szolgálati lakás kérdésével kapcsolatban beadvány 
érkezett az önkormányzathoz, melyet zárt ülésen ismertet. Egyetért Dr. Béres Imre Sándor 
képviselıvel, és javasolja az egészségügyi alapellátásról megfogalmazott értékelést 
kiegészíteni a háziorvosok által végzett szőrıvizsgálatokkal. Elkészültek az 
akadálymentesítési tervek, de a sorrend nincs kialakítva. Ezzel kapcsolatos feladat, hogy mind 
az orvosi rendelınél, mind az iskolánál meg kell találni az ehhez szükséges pénzügyi forrást. 
Amennyiben a pályázati kiírásnál nem történik megkülönböztetés, akkor a pályázat annak az 
épületnek az akadálymentesítésére kerül beadásra, amit a képviselı-testület megszavaz. Az 
ifjúsági szervezettel kapcsolatban az a meglátása, hogy mindig nagyon fontos, egy adott 
csoportban van-e olyan meghatározott karizmatikus vezetı, aki maga köré tudja győjteni a 
fiatalokat és ezáltal látványos a tevékenységük. Aranyosi Imre képviselı gondolatára 
elmondja, hogy a fı hangsúly az étkezési térítési díj esetében az volt, hogy a gyermekek 
szüleinek három éve nem kellett magasabb összegő étkezési díjat fizetniük. Már bizottsági 
ülésen is javasolta, hogy a Karcos Murci egyesület tevékenysége egy gondolattal kerüljön 
bele a program értékelése. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester szavazást 
kezdeményezett. 
 
A képviselı-testület  10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az elhangzott 
módosításokkal meghozta soron következı határozatát. 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
54/2010.(IX.17.) számú határozata 
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Tárgy:  Szentistván nagyközség Önkormányzata 2006-2010. évekre szóló gazdasági 
programja végrehajtásának értékelése. 
 
A képviselı-testület az önkormányzat 2006-2010. évekre szóló gazdasági programjának 
végrehajtásáról szóló értékelést jelen határozat melléklete szerint fogadja le. 
A határozat melléklete a jegyzıkönyvhöz írásban csatolva. 
 
Határidı: soron kívül 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
 
 Ördög Jakab polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
 Szünet után 
 
 
3./ Tárgy:  Javaslat Szentistván Nagyközség Önkormányzat helyi iparőzési adóról szóló 
8/2010. (V.31.) rendeletének módosítására. 
Elıterjesztı: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
 Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı a napirenddel kapcsolatban nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta soron 
következı rendeletét 
 

Szentistván Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
10/2010. (IX.20.) önkormányzati rendelete 

 
a helyi iparőzési adóról szóló 8/2010. (V.31.) önkormányzati rendeletének módosítása 

 
 A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
 
 
4./ Tárgy:  Javaslat Bursa Hungarica ösztöndíj pályázat 2011. évi fordulójához csatlakozásra, 
a pályázat kiírása. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
 Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Ördög Jakab polgármester az elıterjesztéshez nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
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A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta soron 
következı határozatát: 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
55/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  Bursa Hungarica Felsıoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 2011. évi 
fordulójához csatlakozás. 
 

1.) Szentistván Nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete csatlakozik a Bursa 
Hungarica Felsıoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 2011. évi 
fordulójához. 

2.) A Képviselı-testület elfogadja a Bursa Hungarica Felsıoktatási Ösztöndíj pályázat 
Általános Szerzıdési Feltételeinek végrehajtásához kapcsolódó helyi Szabályzatot 
a jelen határozat 1. számú melléklete szerint. 

3.) Szentistván Nagyközség Képviselı-testülete a Bursa Hungarica Felsıoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíj pályázat 2011. évi fordulójához kapcsolódó „A” és „B” 
típusú pályázatot jelen határozat 2. és 3. számú melléklete szerint kiírja. 

4.) A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármesterét a határozat végrehajtása 
érdekében szükséges intézkedés megtételére. 

 
A határozat mellékletei a jegyzıkönyvhöz írásban csatolva. 
 

Határidı: 2010. szeptember 30. és folyamatos 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
 
5./ Tárgy:  Javaslat az iskola és óvoda mőködésével kapcsolatos fenntartói döntések 
meghozatalára. 
Elıterjesztı: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
 Az elıterjesztések szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı a napirenddel kapcsolatban nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. 
 
Mivel kérdés, vélemény nem volt Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
A Képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozták soron 
következı határozatát: 
 
Szentistván  nagyközség Képviselı-testületének 
56/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  István Király Általános Iskola 2009/2010. tanév minıségirányítási munkájáról szóló 
beszámoló és intézkedési terv jóváhagyása. 
 
Szentistván nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete a Közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX: törvény 40§ (11) bekezdésében és a Dél-borsodi Alapfokú Iskola-fenntartó Társulás 
társulási megállapodásában foglaltak alapján, jóváhagyja az István Király Általános Iskola 
nevelıtestületének és szülıi szervezetének értékelését és intézkedési tervét az intézmény 
2009/2010. tanévben végzett minıségirányi munkájáról. 
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A képviselı-testület utasítja az István Király Általános Iskola igazgatóját, hogy az intézkedési 
tervben foglalt alábbi célok megvalósítása érdekében tegye meg a szükséges intézkedéseket: 
 
 - Tegyen meg mindent az iskolavezetés azért, hogy az elkövetkezı idıszakban 
digitális eszközök beszerzésére sor kerüljön, ennek érdekében szerezzen pályázati forrásokat. 
 - A két tagiskolában a testnevelési órák, valamint a sportfoglalkozások megtartására 
megfelelı helyiségeket kell keresni, valamint lehetıség szerint – alkalomszerően – a 
székhelyintézmény tornatermét is biztosítani kell e célokra. 
 - Az informatikai eszközök folyamatos fejlesztése, korszerősítése mind a két 
tagiskolában, valamint a székhelyintézményben is fontos feladat. Ennek érdekében az 
intézményvezetés keresse a pályázati lehetıségeket. 
 - A durva beszéd, magatartási problémák kezelése, illetve visszaszorítása érdekében a 
tantestület tagjai növeljék a családlátogatások számát, a szülıkkel való elbeszélgetéseket. A 
kialakult konfliktusok megszüntetése érdekében a legrövidebb idın belül intézkedni kell. 
 
A képviselı-testület felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon az értékelés és intézkedési 
terv Szentistván önkormányzat honlapján történı közzétételérıl, a társulásban résztvevı 
önkormányzatok tájékoztatásáról. 
 
Határidı: folyamatos és értelem szerint 
Felelıs: Kiss Lajos iskolaigazgató, Ördög Jakab polgármester 
 
 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
57/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  Az István Király Általános Iskola Pedagógiai Programjának módosítása során 
alkalmazandó eljárás alóli felmentés 
 
Szentistván Nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete a Közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény módosításárak iadott 2010. évi LXXI. törvény 5. § (2) bekezdésében 
foglaltak alapján hozzájárul ahhoz, hogy amennyiben az István Király Általános Iskola élni 
kíván a módosított 70.§ (3) bekezdésében foglaltak alkalmazásának lehetıségével, úgy – a 
2010. december 31-ig áttekintse és a szükséges változásokat átvezesse az intézmény 
Pedagógiai Programjában. 
 
Határidı: 2010. december 31. 
Felelıs: Kiss Lajos igazgató 
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Ezt követıen a képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
58/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  Szentistváni Napközi Otthonos Óvodával kapcsolatos fenntartói döntések. 
 
Szentistván Nagyközség Önkormányzat Képviselı-testülete a Közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX: törvény 102. § (2) bekezdés a.) és  a (2) bekezdés c.) pontjában, továbbá az 
intézményfenntartói társulási megállapodásban rögzített hatáskörben eljárva az alábbi döntést 
hozzá: 
 

1.) A Képviselı-testület engedélyezi a Szentistváni Napközi Otthonos Óvoda 
Tiszadorogmai Tagóvodájában a 2010./2011. nevelési évre a maximális létszám 
túllépését a – fentebb hivatkozott törvényi feltételek – betartásával. 

2.) A Képviselı-testület engedélyezi az óvoda részére, hogy 2010. november 2 és 2010. 
november 5. között ıszi szünet, 2010. december 22. és 2011. január 2. közötti 
idıszakban téli szünet miatt zárva tartson. 

 
Utasítja Galambos Lajosné óvodavezetıt a határozat végrehajtása iránt szükséges intézkedés 
megtételére. 
 
Határidı: folyamatos és értelem szerint 
Felelıs: Galambos Lajosné óvodavezetı 
 
6./ Tárgy: Indítványok, javaslatok 
 

a.) Javaslat pályázat készítık díjazására 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 

 
 Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy ennek a testületnek az 
utolsó lehetısége, hogy értékelheti a nyert pályázatok elkészítését. Három pályázat nyert: az 
óvoda akadálymenetesítés, az iskola hıszigetelése és a közvilágítás korszerősítése. Ezekre 
igényelhetı pótelıirányzat összesen 632.820,- Ft és ennek járulékai 170.861,- Ft összegben. 
Elmondja, hogy a pénzügyi bizottság elnökével tartott egyeztetés után indítványozza az 
Igazgatási szakfeladat személyi juttatása elıirányzatát 633 eFt-tal, elıirányzatát 171 eFt-tal 
megemelni a céltartalék terhére. 
 
Koncz József képviselı úgy emlékszik, hogy a korábbi idıszakban már a közvilágítás 
korszerősítés pályázat után kifizetésre került a pályázatíró díja. 
 
Ördög Jakab polgármester emlékezteti a jelenlévıket, hogy akkor a képviselı-testület úgy 
határozott, hogy nem a közvilágítás korszerősítés, hanem a Szentistván-Mezıkeresztes között 
felújításra kerülı út nyerı pályázata után került kifizetésre a díjazás. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı nem tartja helyesnek, ha valaki munkaidı alatt a munkáját 
végezve készít pályázatot és ezért még külön juttatást kap. 
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Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy 2007-ben lényegesen be lett korlátozva ez a 
díjazás. Akkor meg is lehetett volna szüntetni, de a képviselı-testület csak csökkentette a 
díjazás összegét. Egyetért azzal, hogy ez vezetıi feladat, de úgy véli bárki is lesz a 
polgármester meg fogja tapasztalni, hogy mennyi munkával jár egy ilyen pályázat 
végrehajtása. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı elıadja, hogy többször is kezdeményezte a pályázatírás 
díjazásának összegét olyan korlátok közé szorítani, hogy ne lehessen több millió forintot 
kapni egy pályázat elkészítéséért. Nagyon egyetért a képviselı-testület 2007-ben meghozott 
döntésével, mely %-os formában határozta meg a díjazást és maximum korlátot szabott. 
Ennek ellenére egyetért a határozati javaslattal. Mint pénzügyi bizottság elnöke tájékoztatja a 
jelenlévıket, hogy ez az összeg be volt tervezve a költségvetésben, csak átcsoportosításról 
van szó. 
 
Ördög Jakab polgármester elmondja, hogy  a megvalósítás során az intézmények vezetıi és a 
munkatársak is részt vettek a munkákban.  Indítványozza, hogy a 633 eFt-ból a polgármester 
részére 300 eFt kerüljön kifizetésre, a maradék összegbıl pedig részesüljenek a 
megvalósításban részt vállaló dolgozók. 
 
Mivel több kérdés hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett 
az elıirányzat módosításával kapcsolatban. 
 
A képviselı-testület 6 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett meghozta soron következı 
határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének  
59/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  Pótelıirányzat biztosítása a pályázatot készítıs és menedzselık juttatására. 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete a 2010. évi céltartalék terhére az 
Önkormányzatok igazgatási tevékenysége szakfeladat személyi juttatások elıirányzatát 633 
eFt-tal, járulék elıirányzatát 171e Ft-tal megemeli, mely elıirányzat a nyertes pályázatok 
készítésében és menedzselésében részt vevık juttatására használható fel. 
Felhatalmazza polgármesterét a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
 
 
Koncz József képviselı elmondja, hogy belefolyt az iskola felújításával kapcsolatos pályázat 
elıkészítésébe, elbírálásba. Ismeri a részleteket, a problémákat. A mőszaki szakember 4 cm 
szigetelést javasolt az ablakpárkányok alá, melynek kivitelezésével kapcsolatban többször is 
vita alakult ki. A beruházás megtörtént. Idıközben felkereste a kivitelezıt, hogy sikerült-e a 
szigetelést megoldani. Kiderült, hogy az ablakpárkányokat ki kellett dobni, mert nem fért el a 
4cm-es szigetelıanyag. Ennek plusz költsége 2 millió Ft, melyrıl a képviselı-testületnek a 
mai napig nincs tudomása. Információi szerint a mőanyag ablakot készítı vállalkozó felhívta 
a polgármester és az iskola vezetés figyelmét is, hogy így nem lesz megfelelı a párkány.  
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A vállalkozó meggyızıdése, hogy meg tudta volna oldani ezt a mőszaki problémát nem 2 
millió, hanem csak 400 eFt plusz költséggel. Kérdezi, hogy mindenki kellıképen figyelt-e a 
felújításra. 
 
Ördög Jakab polgármester tájékoztatja a jelenlévıket, a bejelentések napirenden belül szerette 
volna errıl a tényrıl tájékoztatni a képviselı-testület tagjait. Számtalan beruházásban vett 
részt az elmúlt évtizedek során, de ilyen még nem fordult elı. Elmondja, hogy a kapott összeg 
és a pályázat összege között van 3 millió forint mozgási lehetıség, melyet pótmunkára lehet 
felhasználni. A mőszaki ellenırrel együtt az a szakmai vélemény alakult ki, hogy nem lehet a 
párkányt mőanyagból elkészíteni. A kivitelezınek engedélyezésre került, hogy a 
pótköltségvetésbe rendelkezésre álló összeget ennek javítására használja fel. Meg fogja 
kérdezi az érintett vállalkozót, hiszen ı olyan szakmai véleményt kapott, hogy ezt másként 
nem lehet kivitelezni. Ha valaki vétett, vállalja a felelısséget. Ismerteti, hogy a következı hét 
szerdájára egyezetı tárgyalást hívott össze a tervezı, a mőszaki ellenır és a kivitelezı 
meghívásával. Bízik benne, hogy ezen a tárgyaláson megtalálják a megfelelı megoldást és 
errıl tájékoztatja a képviselıket. A jövıre nézve tanulság, hogy a pótmunkára is 
megállapodást kell kötni.  
 
Kiss Lajos képviselı iskola igazgatói minıségében elmondja, hogy nem volt jogköre a 
vállalkozó szakmai munkáját felülbírálni. Az iskola ablakainak szigetelésére tett ajánlat 
közösen került megvitatásra, nem egyedül döntött a kérdésben.  Nem érti, miért nem jelezte a 
kivitelezı akkor ezt a problémát. Elutasítja azt a kijelentést, hogy az iskolavezetésnek felhívta 
erre a figyelmét. Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy abban született megegyezés, amit nem 
tartanak minıségben megfelelınek, azt garanciában ki fogják javítani. Ilyen például a régi 
iskolarészen a festés, valamint a párkányoknál lévı problémák. 
 
Mivel több hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester felkérte Kiss Lajos SZOMIS 
bizottság elnökét  a határozati javaslat ismertetésére. 
 
 Az elıterjesztés írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Kiss Lajos képviselı – a polgármester úr vonatkozásában az egyéb munkáltatói jogok 
gyakorlója - röviden elmondja, hogy a pályázatok készítésében és azok eredményességében 
igen nagy feladata volt a polgármester úrnak. Ennek eredményéért juttatásban csak a 
képviselı-testület döntése alapján részesülhet. Javasolja, hogy a 633 eFt + járulékai 
elıirányzatból Ördög Jakab polgármester részére 300 eFt + járulék összeget állapítson meg a 
testület, kifejezve elismerését a végzett munkáért. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 6 igen szavazattal, 4 tartózkodás mellett meghozta soron 
következı határozatát: 
 
 
 
 
 
 
 
 



 12 

Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
60/2010. (IX:17.) számú határozata 
 
Tárgy: Ördög Jakab polgármester részére juttatás megállapítása 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testülete Ördög Jakab polgármester részére a 2010. évi 
nyertes pályázatok elıkészítésében, menedzselésében végzett munkájáért 300.000,- Ft 
juttatást állapít meg. 
 
Felkéri Tóth Imréné dr. jegyzıt a juttatás kifizetésére. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
Ördög Jakab polgármester megköszöni azok nevében is, akik a munkákban részt vállaltak és a 
jutalomban részesülnek. 
 

b.) DVCS Kft. önkormányzathoz érkezett levelérıl való tájékoztatás – szóbeli elıterjesztés 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 

 
Ördög Jakab polgármester szóbeli elıterjesztésében elıadja, hogy a DVCS Kft. Heves 
Megyei Vízmő Zrt-be történı beolvadását 2010. szeptember 1. napjával határozta meg. A 
cégbírósági bejegyzés technikai okok miatt elhúzódott és 2010. szeptember 30-ra módosult. 
Az idıeltolódás nem érinti a Heves Megyei Vízmő Zrt 7. pontjában az árakra vonatkozó 
ajánlatot. A DVCS Kft. szeptember 1-szeptember 30 közötti idıszakra, a Heves Megyei 
Vízmő Zrt pedig október 1-tıl alkalmazza a 313,- Ft/m3  + Áfa lakossági vízdíjat. A felügyelı 
bizottság szeptember 8-án megtartott soron kívüli ülésén a döntést támogatta.  
Elmondja, hogy jelen idıszakban sok probléma adódott a vízóra leolvasásával és a vízdíj 
beszedésével. Ismeretei szerint a június-júliusi idıszakra volt egy tényleges leolvasás, 
augusztus 31-ig pedig általányt számoltak és így került a számla kibocsátásra. Felhívja a 
figyelmet a vízóra állás egyeztetésére. 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı ismételten kéri a polgármester urat, hogy megfelelıen 
tájékoztassa errıl a lakosságot. 
 

c.) Tájékoztatás a Commerzbank kölcsönszerzıdés módosításáról – szóbeli elıterjesztés 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 

 
Ördög Jakab polgármester emlékezteti a jelenlévıket, hogy 2005-ben a szennyvízberuházás 
megvalósulása miatt kölcsönszerzıdés kötésre került sor a Commerzbankkal. Elsısorban 
azért került sor a módosításra, mert a Commerzbanknál elhelyezett óvadéki számlán lévı 
összeget az önkormányzatok visszakapták. Másodsorban azért, mert volt néhány idıszerő 
kérdés, amit aktualizálni kellett. Tájékoztatja a testület tagjait, hogy a teljes piaci kölcsönrész 
visszafizetésre került, mely kikerült az alap megállapodásból. Az újabb LTP szerzıdések 
megkötésével a kölcsön futamideje 2015. szeptember 30-ig meghosszabbodott. A kamatfelár 
százaléka 3%-ról 1%-ra csökkent. A módosítás aláírását követıen a héten az önkormányzat 
számlájára megérkezett a 4,4 millió Ft óvadéki számlán elhelyezett összeg. Megszőnt az 
önkormányzat készfizetı kezesség vállalása is. Elmondja, hogy a 15%-os közmőfejlesztési 
támogatás nem az alapítvány számlájára, hanem a lakos által megkötött LTP szerzıdés 
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számlájára kerül befizetésre. Ezeket a módosításokat közjegyzıi okiratban kell rögzíteni, ezért 
kéri a képviselı-testület felhatalmazását. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 9 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett meghozta soron 
következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
61/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  Felhatalmazás hitelszerzıdés módosítás aláírására 
 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete hozzájárul a SZEMEGE 
Csatornaberuházó Víziközmő Társulat és a Commerzbank (Budapest) Rt, valamint 
Szentistván nagyközség Önkormányzata, Mezınagymihály község Önkormányzata, 
Mezınyárád község Önkormányzata, a Szentistván és Térsége Beruházó és Kommunális 
Szennyvíz-üzemeltetı Költségvetési Intézmény, továbbá a Geotorr Mérnöki Szolgáltatások 
Kf.t és az ÖKOTÁM Csatornázást és Szennyvíz-tisztítást Elısegítı és Támogató Alapítvány 
által Budapesten 2005. április 30-án kötött szennyvízberuházás megvalósításához szükséges 
beruházási hitelszerzıdés módosításához és felhatalmazza a polgármestert, hogy Szentistván 
nagyközség Önkormányzata képviseletében eljárva a szerzıdés módosítását tartalmazó 
közjegyzıi okiratot aláírja. 
 
Határidı: értelemszerően 
Felelıs. Ördög Jakab polgármester 
 
 Ördög Jakab polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
 Szünet után. 
 

d.) Javaslat közbeszerzési eljárás megindítására. 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 

 
 Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
 
Ördög Jakab polgármester az elıterjesztéssel kapcsolatban nem kíván szóbeli kiegészítést 
tenni. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 10 egyhangú igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta soron következı határozatát: 
 
Szentistván nagyközség képviselı-testületének 
62/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  Közbeszerzési eljárás megindítása „Szentistván közvilágításának korszerősítése, 
buszvárók létesítése” címő projekt megvalósítására. 
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Szentistván nagyközség képviselı-testülete a közbeszerzési szabályzat alapján a tárgyban 
jelölt közbeszerzési eljárással kapcsolatban az alábbiak szerint rendelkezik: 
 

1.) A közbeszerzés tárgya, elnevezése: Szentistván közvilágításának korszerősítése, 
buszvárók létesítése. 

2.) A közbeszerzés becsült értéke: nettó 34 millió Ft. 
3.) A közbeszerzési eljárás típusa: A Kbt. VI. fejezetének 251. § (2) bekezdése alapján 

három ajánlattevı részére, közvetlenül írásban történı ajánlattételi felhívás 
megküldése. 

4.) Bonyolítással megbízott szervezet: Az önkormányzat Polgármesteri Hivatala, a 
LANDINVEST Kft. közremőködésével. 

5.) Bíráló bizottság tagjainak megbízza: a bonyolító képviselıjeként Aranyosi Istvánné 
közbeszerzési referens képesítéssel rendelkezı köztisztviselıt, a LANDINVEST Kft. 
képviselıjét és az alpolgármestert. 

 
Felhatalmazza a bonyolítót az eljárás megindítására. 
 
Határidı: azonnal és értelemszerően 
Felelıs: a bonyolítással megbízott szervezet és Ördög Jakab polgármester 
 
 

e.) Tájékoztatás Polgár Védelmi Önkormányzati Társulás megállapodás módosításáról – 
szóbeli elıterjesztés 

Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli elıterjesztésében elıadja, hogy Orosz László a Polgár 
Védelmi Önkormányzati Társulás Tanácsának elnöke azzal a kéréssel kereste meg az 
önkormányzatot, hogy az eddig fizetett hozzájárulás mértékét 30 Ft/fı/év-rıl 50 Ft/fı/évre 
módosítsák. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem volt, Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményezett. 
 
Ezt követıen a képviselı-testület 10 egyhangú igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül meghozta soron következı határozatát. 
 
Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
63/2010. (IX.17.) számú határozata 
 
Tárgy:  Polgári Védelmi Önkormányzati Társulás létrehozásáról szóló Megállapodás 
módosítása 
 
Szentistván nagyközségi önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
Mezıkövesd Város Polgár Védelmi Önkormányzati Társulás Megállapodás 8. pontjának 
módosításáról szóló javaslatot, melyben a szerzıdı felek a társulás költségeit közösen, 
településük normatív létszámának arányában viselik. A hozzájárulás mértékét 2010. július 1. 
napjától 30,- Ft/fı/év-rıl  50,- Ft/fı/évre módosítják. 
 
Felelıs: Ördög Jakab polgármester 
Határidı: azonnal 
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Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselı-testület zárt ülésen folytatta munkáját. 
 

kmf. 
 
 
 

Tóth Imréné dr.       Ördög Jakab 
     jegyzı                  polgármester 

 
 
 
 
 

Aranyosi Imre  Kiss Lajos 
jegyzıkönyv hitelesítık 


